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W imieniu wszystkich czlonk6w Stowarzyszenia Gmin Przyjaznych Energii Odnawialnej,

skupiaj4cego gminy na terenie, kt6rych znajduje siq l4cznie kilkaset silowni wiatrowych, zwracam

sig do Pana Premiera z proSbq o zajgcie sig spraw4 zasad opodatkowania tychze silowni.

Celem Stowar zyszenia jest wspieranie inicjatyw popularyzujqcych i promuj4cych

wykorzystywanie energii ze 2r6de1 odnawialnych na terenach gmin naleZ4cych do SGPEO. Nie

ukrywamy, 2e jednq z gl6wnych przyczyn, kt6re sklonily Radnych Gmin do podjgcia decyzji

o powstaniu na ich terenie silowni wiatrowych bytra mo2liwo56 pozyskania dodatkowych, jak

liczono znacznych, Srodk6w do budZetu gmin z tltulu opodatkowania tych budowli'

Z iednej strony zwiqkszony o ten podatek budzet gmin mial przyczyni( siE do ich rozwoju,

z drugiej strony gminy mialy stai siQ bardziej przyjazne irodowisku i ptzyslt2yt siE do osi4gniqcia

w skali calego kraju pozyskiwania energii elektrycznej ze 2r6del tak zwanych odnawialnych, co

wynika miedzy innymi z naszego czlonkostwa w UE.

W chwili obecnei silownie wiatrowe na terenach gmin juz funkcjonuj4 produkujqc czystq

energig elektryc zna,. Zmienil sig takZe przy okazji krajobraz gmin, gdzie olbrzymie wiatraki zostaiy

w niego wpisane. Nie obylo sig takZe bez pewnych trudno6ci na etapie planowania i konsultowania

przedmiotowych inwestycji. Czg56 przeciwnik6w budowy wiatrak6w udalo sig przekonai,

Ze rekompensatqza zmiany w krajobrazie bEd4 wysokie wplywy z ich opodatkowania, kt6re zasil4

budzety gminne. Ostatnio jednak obserwujemy proces legislacyjny, kt6ry doprowadzll do tego,2e

spodziewane wysokie dochody z opodatkowania tych2e budowli zostaly bardzo mocno

zmniejszone, a oczekiwane dochody gmin nastawionych pro-ekologicznie nie bqd4 mialy miejsca'

W tej sprawie zar6q,no do pana Premiera, jak i do Ministra Infrastruktury Stowarzyszenie Gmin

przyjaznych Energii odnawialnej wysylalo juZ korespondencjg, opisuj4c szczeg6lowo

przedmiotow4 sltuacjE. Kopie wyrnienionej korespondencji pozwalamy sobie zalqczyi. Na

pocz4tku zapevmiano nas, ze rz4d nie chce doprowadzi( do zmian niekorzystnych dla
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inwestuj4cych \.v elektrownie wiatrowe gmin, zostal przygotowany projekt ustawy

doprecyzowuj4cej pojgcie ,,budowli", kt6ry nas satysfakcjonowal. .Iednakze ostry sprzeciw licznej

grupy zainteresowanych przedsiEbiorc6w - inwestor6w spowodowal, Ze administracja rzqdowa

wycofala siq z tych zapis6w, wychodz4c t)ryn samym naprzeciw oczekiwaniom lobby inwestor6w.

UwaZamy, 2e w omawianym wypadku moZna doprowadzil do pewnego konsensusu

pomiEdzy wlascicielami silowni wiatrowych, w kt6rych interesie lezy aby placii jak najmniejsze

podatki na necz gmin z tl.tulu podatku od budowli a gminami na terenie kt6rych te silownie ju2

powstaly lub powstan4 kt6re z kolei zainteresowane s4 pozyskaniem jak najwy2szego podatku od

tych budowli. Podkre6lii nale2y, 2e to wlaSnie na terenie tych uboZszych gmin zrealizowano

budowE wiatrak6w, licz4c na dodatkowe podatki. obecnie gminy te czuj4 sig zawiedzione

zmianami w prawie, albowiem bogate firmy wiatrowe nie bqd4 musiatry placid spodziewanych

przez le gminy podatk6w. UwaZamy, 2e osobiste zaarguZowanie Pana Premiera pozwoliloby na

osi4gniqcie kompromisu i zakoriczenie ,,negocjacji Gmina Wiatraki" na poziomie \\Ygrany -

\\rygrany. Przepisy moZna tak skonstruowai, aby m6c zr62nicowa(, opodatkowanie calych budowli,

uwzglEdniaj4c interesy obu stron. Jest to kwestia technicznego zapisu. Natomiast decydujqce

znaczenle ma wola do przeprowadzenia opisanej procedury, dlatego te2 pozwoliliSmy sobie na

zainteresowanie Pana Premiera problemem.
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